
 
 

 

Referat fra Skolebestyrelsesmøde 

Mandag den 22.04.2024 kl. 18.00-20.00 i lokale C115 

Deltagere: 

Forældrerepræsentanter:  

Agnete Nørskov Nielsen, Martin Helt Brunsgaard, Camilla Bjørn Jensen, Stine Møller 

Jacobsen, Ani Mai Andersen, Dorte Johannsen og Anja Koch.  

Elevrådsrepræsentanter: 

Anne-Sofie B. Tastesen, 8D, Isabel Marie B. Gansler, 8B og Frida Smed Justesen, 8.B 

Personalerepræsentanter:  

Lotte Simonsen og Lena Bonde Thiellesen 

Ledelsesrepræsentanter:  

Andrea Petersen Mastrup og Søren Ernst Lüdeking 

Referent: 

Andrea Petersen Mastrup 

Ordstyrer: 

Martin Helt Brunsgaard 

Afbud: 

Stine Møller, Camilla Bjørn Jensen 

 

Forkortelser:  

I (information), D (drøftelse), T (tilsyn), B (beslutning). 

 

Dagsorden 

1. 18:00-18:05  Velkomst og dagsorden (I)  

 

 



 
 

 

2. 18:05-18:20  Elevråd (I) 

Formål:  

Bestyrelsen får indsigt i elevrådets arbejde. Elevrepræsentanterne er bindeled mellem 

bestyrelsen og elevrådet. 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Kongehøjskolens ansøgning til Den grønne fond er blevet behandlet. Vi har fået 

svar. 

 Trivsel og bevægelse (initiativ fra fælleselevrådet) 

 Elevrådets arbejde 

Referat: 

 Der er søgt og bevilliget penge 15.000 i alt fra den grønne pulje til ”vild med vilje”, 

køkkenhave og fitnessstænger. Elevrådet skal være med til at planlægge hvordan 

der skal beplantes og placeres, serviceafdelingen er behjælpelig. Skolebestyrelsen 

ønsker elevrådet tillykke med det flotte resultat. Elevrådet følger op på om de ikke 

uddelte midler overføres til næste år. 

 Der er et ønske om vegansk mad i kantinen. 

3. 18:20-18:30 Økonomi (T) 

Formål: 

Bestyrelsen skal have indblik i skolen økonomi 

Skolebestyrelsen skal: 

 Budgetopfølgning marts 2024 

Referat: 

Der er kommet en ny platform til økonomien. Søren gennemgår de væsentligste punkter i 

den økonomiske status. Økonomien ser ud som forventet, med et lille og forventet 

overskud til årsskifte. 

Bilag: 

3.1 Økonomirapport 31.03.2024 (følger i uge 16) 

3.2 Noter til økonomirapport 31.03.2024 (følger i uge 16) 

3.3 Budget 2024 skolebestyrelsen med forventet resultat (følger i uge 16) 

 



 
 

 

4. 18:30-18:55 Bæredygtighed (D) 

Formål: 

Skolebestyrelsen forholder sig til, hvordan der kan arbejdes med bæredygtighed på 

Kongehøjskolen i forlængelse af Aabenraa Kommunes politik på området. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Drøfte punktet. 

Referat: 

Søren refererer fra det Aabenraa kommune beskriver som deres mål for bæredygtighed. 

Det forholder sig til økonomi, miljø og social bæredygtighed. 

Indskoling og mellemtrin arbejder videre med bæredygtighed via verdensmålene i den ene 

af temaugerne, udskolingen arbejder det ind i hverdagens undervisning. 

Som skole er der størst fokus på den sociale bæredygtighed. 

I driften af skolen arbejdes der på at nedsætte vores elforbrug. 

 

Bilag: 

4.1 Strategi for bæredygtig udvikling i Aabenraa Kommune 2020-2025: 

strategi-for-baeredygtig-udvikling-i-aabenraa-kommune-2020-

2025.pdf  

 

5. 18:55-19:20 Lill-projektet (T) 

Formål: 

Skolebestyrelsen orienteres om Lill-projektet, der er indarbejdet i indskolingen og som 

næste år indføres på 4. årgang. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Orienteres om en af indsatserne, der videreføres i næste skoleår for at skabe 

endnu mere sammenhæng i elevernes skoleforløb. 

Referat 

 

Andrea præsenterer de overordnede tanker i Lill projektet der har kørt i indskolingen over 

4 år. 

https://aabenraa.dk/media/3l4gpifh/strategi-for-baeredygtig-udvikling-i-aabenraa-kommune-2020-2025.pdf
https://aabenraa.dk/media/3l4gpifh/strategi-for-baeredygtig-udvikling-i-aabenraa-kommune-2020-2025.pdf


 
 

 

Skolebestyrelsen takker for gennemgang og tager det som endnu et udtryk for 

professionel tilgang til skolens hverdag. 

 

6. 19:20-19:35 Revision af princip for vikardækning (T) 

Formål: 

Skolebestyrelsen reviderer princippet. 

Skolebestyrelsen skal: 

 Princippet drøftes og indstilles til godkendelse på næste møde. 

Referat 

Drøftelse af hvordan vikardækningen opleves pt. 

Der er gjort et stort arbejde for at oplære vikarerne bedre. 

Bestyrelsen oplever, at der er sket en forbedring i kvaliteten af vikardækningen, siden 

princippet blev formuleret. 

En gang årligt fører bestyrelsen tilsyn med vikardækningen via årshjulet. ”2 gange 

årligt”….slettes af princippet. 

Bilag: 

6.1 Princip for vikardækning - gældende 

6.2 Principper for vikardækning - vedtaget i MED 

 

7. 19:35-19:40 Formandens punkt (I) 

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Skolebestyrelsesvalget - kandidater? 

Referat 

Der er pt. to, måske tre nye kandidater der her meldt sig. Derudover genopstiller Dorte. 

 

 

8. 19:40-19:50  Skolens hverdag (I)  

Skolebestyrelsen skal: 

Informeres om: 

 Fyraftensmøde med forældre på 8. årgang vedr. klassedannelse. 



 
 

 

 Trivselsmåling i centret. 

 Der opslås pædagogstillinger. Vi vil gerne have skolebestyrelsen repræsenteret i 

ansættelsesprocessen. 

Referat: 

 Søren refererer fra fyraftensmødet vedr. sammenlægning af kommende 9. årgang. 

Der var kritik af beslutningen, men der samarbejdes med forældrene om at gøre det 

til en konstruktiv og fremadrettet proces. 

 Søren referer fra den ekstraordinært afholdte trivselsmåling i Centret. Der er en 

positiv fremgang i målingen og centret ligger nu på samme niveau som de andre 

afdelinger på skolen. 

 Der opslås to pædagog stillinger i indskolingen. Der er en opsigelse i udskolingen 

og der skal ansættes en ny. 

 PPR har tilbudt et mentaliserings forløb til to klasser i indskolingen. Det er modtaget 

med glæde. 

 

9. 19:50-19:55 Evt. 

De nye 9. klasser offentliggøres d. 22. maj 2024 

Der har været en forældre henvendelse der er blevet drøftet. 

10. 19:55-20:00 Oplæsning af referat (B) 

Referatet er godkendt 


